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Protokoll 5/09 
 
 
Møte: Bydelsutvalget  
Møtested: Kantinen. Sørkedalsveien 148 3. etg.  

Møtetid: torsdag 18. juni 2009 kl. 17.15     
Sekretariat: 23476014  
 
 
Møteleder: Elin Horn Galtung (H)  
   
Tilstede: Anita Asdahl Hoff (H) kom kl. 19.30 fra sak 118/09 

Arild Gjervan (H) 
Trond Lind Petersen (H) 
Lars Madsen (H) 
Jane Steenbuch (H) 
Harald Johan Cappelen (H) 
Carl Lindblad (A) 
Christian Holmesland (F) gikk kl. 19.15 
Karin C. Matheson Seem (F) 
Terje Bjøro (V) 
Ellen Lerberg (SV) gikk kl. 21.00 

 

   
Forfall: Sven Marius Gjeruldsen (H), uoppsettelig arbeid 

Anne M. Fjermeros (A), velferd 
Astrid Charlotte Seeberg (V) velferd 

 

   
Som vara møtte: Finn Selmer Andresen (H) 

Frank Aubert (A) 
Anne Hollerud (V) 
 
Det var 14 stemmeberettigede t.o.m. sak 126/09, det var 
13 stemmeberettigede i sak 127 og 128 

 

   
I tillegg møtte: Bydelsdirektør Vidar Haukeland 

Avd. sjef Jan O. Nytveit 
Avd. sjef Anne Lindalen 
Bydelsoverlege Åsa Rytter Evensen 

 

   
Møtesekretær: Anne Marie Nordby  



Godkjenning av innkalling 
Innkallingen ble godkjent uten merknader 
 
Godkjenning av sakskart 
 
AU fremmet fremmet følgende forslag til nye saker: 
Sak 122 /09  Fullmakt i sommerferieperioden til arbeidsutvalget 
Sak 123 /09  Bogstad vinterparadis - Høringsuttalelse fra Bydel Vestre Aker 
Sak 124 /09  Planforslag til offentlig ettersyn - Doktor Holms vei 3 Holmenkollen gnr 33 bnr 

54 - Besserud - Reguleringsplan. 
Sak 125 /09  Status for utbedring av Jerpefaret 6-8 - "Sikksakkstien" 
Sak 126 /09  Skolebehovsplan 2010 - 2020 
 
Arild Gjervan (H) fremmet følgende forslag til nye saker: 
Sak 127/09  Evaluering av den nye bussruten Frognerseteren/Lillevann og Majorstua  
Sak 128/09  Tommleplassen 
Sak 113/09  Utgår da den behandles under sak 112/09 
 
Terje Bjøro (V) fremmet følgende endringsforslag  
Sak 119 /09  Solkroken – Venstre fremmer forslag til vedtakssak. 
 
Åpen halvtime 
Bjørn Christian Østring, beboer i Nordengveien tok ordet til sak 107/09 
Torleif Johnsen, Miljøpartiet de uverdige forhold for EØS borgere på parkeringsplassene i 
Sørkedalen 
Pamela Anderson tok ordet til sakene 105/09, 110/09, 111/09 ønsket en helhetlig plan for 
fartshumper 
Nina Storvik, Husebyskogen, tok opp saken vedrørende bygging av den amerikanske 
ambassade i Husebyskogen 
 
Saker behandlet under møte 
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Sak 101 /09  Protokoll fra møte 14. mai 2009 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Bydelsutvalget godkjenner protokollen fra bydelsutvalgets møte 14. mai 2009 
 
Bydelsdirektørens forslag ble enstemmig vedtatt. 
 
Bydelsutvalgets vedtak 
Bydelsutvalget godkjenner protokollen fra bydelsutvalgets møte 14. mai 2009 
 

 Sak 102 /09  Regnskapsrapportering pr.30.04.09 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Bydelsutvalget tar redegjørelsen om bydelens økonomiske situasjon til orientering. 
 
Bydelsdirektørens forslag ble enstemmig vedtatt. 
 
Bydelsutvalgets vedtak 
Bydelsutvalget tar redegjørelsen om bydelens økonomiske situasjon til orientering. 
 

 Sak 103 /09  Kostnadsbesparende tiltak 2009 prosess 3 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Bydelsutvalget støtter prosessen og forslag til resultatmål som er gitt respektive fagområder 
og administrasjon. 
 
Terje Bjøro (V) fremmet følgende tilleggsforslag: 
…med unntak av pkt. 8 Eldresenter med kr. 300.000.-. 
 
Bydelsdirektørens forslag ble enstemmig vedtatt. 
Venstres tilleggsforslag falt med 12 (7H+2F+2A+1SV) stemmer mot 2 (2V) stemmer. 
 
Bydelsutvalgets vedtak 
Bydelsutvalget støtter prosessen og forslag til resultatmål som er gitt respektive fagområder 
og administrasjon. 
 

 Sak 104 /09  Tertialrapport 1 tertial 2009 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Bydelsutvalget tar tertialrapporten og tertialstatistikken til orientering. 
 
Et samlet Bydelsutvalg fremmet følgende forslag: 
Bydelsutvalget ser alvorlig på utviklingen av sykefraværet og ønsker derfor en  
detaljert redegjørelse over sykefraværet med forslag til konkrete tiltak med henblikk på å 
reduserte sykefraværet. 
 
Forslaget ble enstemmig vedtatt. 



Bydelsutvalgets vedtak: 
Bydelsutvalget ser alvorlig på utviklingen av sykefraværet og ønsker derfor en  
detaljert redegjørelse over sykefraværet med forslag til konkrete tiltak med henblikk på å 
reduserte sykefraværet. 
 

 Sak 105 /09  Sperring av gjennomgangsmuligheter Jensmessveien 
- Bernhard Herres vei - Holmenkollveien 

 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Begjæringen om fysisk sperring av Jensmessveien/Bernhard Herres vei, oversendes 
Samferdselsetaten for en nærmere utredning og faglig vurdering av et slikt tiltak.  
 
Byutvikling, miljø og samferdselskomiteen fremmet følgende forslag til vedtak 
Vestre Aker bydelsutvalg går ikke inn for stenging av Jensmessveien/Bernhard Herres vei. 
Det legges vekt på uttalelsen fra Vestre Holmens Vel. 
 
BMS-komiteens forslag ble enstemmig vedtatt. 
 
Bydelsutvalgets vedtak 
Vestre Aker bydelsutvalg går ikke inn for stenging av Jensmessveien/Bernhard Herres vei. 
Det legges vekt på uttalelsen fra Vestre Holmens Vel. 
 

Sak 106 /09  Forespørsel vedrørende fartshumper i 
Kristianiasvingen 

 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Vestre Aker bydelsutvalg er av bystyret delegert myndighet til å fatte vedtak om anleggelse 
av fartshumper. Denne myndigheten er begrenset til lokale, kommunale veier uten 
kollektivtrafikk. Vestre Aker bydelsutvalg har dermed vedtaksmyndighet når det gjelder 
anleggelse av fartshumper i Kristianiasvingen. Samferdselsetaten skal imidlertid være faglig 
saksforbereder for Vestre Aker bydelsutvalg.  
 
Vestre Aker bydelsutvalg fatter herved følgende vedtak: 
 

1. Det anlegges fartshumper i Kristianiasvingen, der hvor Samferdselsetaten etter en 
faglig vurdering finner at de vil ha størst fartsreduserende virkning.  

2. Samferdselsetaten forbereder saken med sikte på iverksettelse, men bydelsutvalget tar 
forbehold om budsjettmessig dekning av tiltaket.   

 
Byutvikling, miljø og samferdselskomiteen fremmet følgende forslag til vedtak 
Saken oversendes Svenstuen Vel og Fellesråd, med anmodning om nærmere beskrivelse av 
hvor fartshump ønskes. 
 
BMS-komiteens forslag ble enstemmig vedtatt. 
 
Bydelsutvalgets vedtak 
Saken oversendes Svenstuen Vel og Fellesråd, med anmodning om nærmere beskrivelse av 
hvor fartshump ønskes. 
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 Sak 107 /09  Sperring av Nordengveien med bom 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Begjæringen om fysisk sperring av Nordengveien med bom mellom nr. 1 og nr. 3, oversendes 
Samferdselsetaten for en nærmere utredning og faglig vurdering av et slikt tiltak.   
 
Byutvikling, miljø og samferdselskomiteen fremmet følgende forslag til vedtak 
Vestre Aker bydelsutvalg går ikke inn for fysisk sperring av Nordengveien med bom mellom 
nr. 1 og 3 på grunn av de nåværende trafikale forhold. Eventuell flytting vurderes når man ser 
effekten av Røa-tunnelen.   
 
BMS-komiteens forslag ble enstemmig vedtatt. 
 
Bydelsutvalgets vedtak 
Vestre Aker bydelsutvalg går ikke inn for fysisk sperring av Nordengveien med bom mellom 
nr. 1 og 3 på grunn av de nåværende trafikale forhold. Eventuell flytting vurderes når man 
ser effekten av Røa-tunnelen.   
 

 Sak 108 /09  Grindbakken og Voksenkollveien - Forslag om humper 
 
Byutvikling, miljø og samferdselskomiteen fremmet følgende forslag til vedtak 
Vestre Aker bydelsutvalg er av bystyret delegert myndighet til å fatte vedtak om anleggelse 
av fartshumper. Denne myndigheten er begrenset til lokale, kommunale veier uten 
kollektivtrafikk. Vestre Aker bydelsutvalg har dermed vedtaksmyndighet når det gjelder 
anleggelse av fartshump i Grindbakken.  
 
Vestre Aker bydelsutvalg fatter herved følgende vedtak: 

1. Det anlegges en fartshump i Grindbakken slik som anvist i Samferdselsetatens kart av 
7. mai 2009.  

2. Samferdselsetaten forbereder saken med sikte på iverksettelse, men bydelsutvalget tar 
forbehold om budsjettmessig dekning av tiltaket. 

 
For øvrig viser Vestre Aker bydelsutvalg til Samferdselsetatens vurdering av 
trafikkforholdene i Voksenkollveien, og slutter seg til forslaget om anleggelse av to 
fartshumper i Voksenkollveien.  
 
Vestre Aker bydelsutvalg forventer at SAM i Voksenkollveien også forbereder ytterligere en 
hump nordvest for nedkjøringen til Hospitsveien av hensyn til trafikksikkerheten til 
skolebarna.  
 
BMS-komiteens forslag ble enstemmig vedtatt. 
 
Bydelsutvalgets vedtak 
Vestre Aker bydelsutvalg er av bystyret delegert myndighet til å fatte vedtak om anleggelse av 
fartshumper. Denne myndigheten er begrenset til lokale, kommunale veier uten 
kollektivtrafikk. Vestre Aker bydelsutvalg har dermed vedtaksmyndighet når det gjelder 
anleggelse av fartshump i Grindbakken.  
 
 
 



Vestre Aker bydelsutvalg fatter herved følgende vedtak: 
1. Det anlegges en fartshump i Grindbakken slik som anvist i Samferdselsetatens kart av 

7. mai 2009.  
2. Samferdselsetaten forbereder saken med sikte på iverksettelse, men bydelsutvalget tar 

forbehold om budsjettmessig dekning av tiltaket. 
 
For øvrig viser Vestre Aker bydelsutvalg til Samferdselsetatens vurdering av 
trafikkforholdene i Voksenkollveien, og slutter seg til forslaget om anleggelse av to 
fartshumper i Voksenkollveien.  
 
Vestre Aker bydelsutvalg forventer at SAM i Voksenkollveien også forbereder ytterligere en 
hump nordvest for nedkjøringen til Hospitsveien av hensyn til trafikksikkerheten til 
skolebarna.  
 

 Sak 109 /09  Oversendelse ønske om fartshump i Nils Collet Vogts 
vei 

 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Vestre Aker bydelsutvalg er av bystyret delegert myndighet til å fatte vedtak om anleggelse 
av fartshumper. Denne myndigheten er begrenset til lokale, kommunale veier uten 
kollektivtrafikk. Vestre Aker bydelsutvalg har dermed vedtaksmyndighet når det gjelder 
anleggelse av fartshump i Nils Collet Vogts vei. Samferdselsetaten skal imidlertid være faglig 
saksforbereder for Vestre Aker bydelsutvalg. 
 
Vestre Aker bydelsutvalg fatter herved følgende vedtak: 
 

1. Det anlegges en fartshump helt nederst i Nils Collet Vogts vei. 
2. Samferdselsetaten foprbereder saken med sikte på iverksettelse, men bydelsutvalget 

tar forbehold om budsjettmessig dekning av tiltaket. 
 
Byutvikling, miljø og samferdselskomiteen fremmet følgende forslag til vedtak 
Saken om fartshump i Nils Collet Vogts vei sendes det lokale vel for uttalelse. 
 
BMS-komiteens forslag ble enstemmig vedtatt. 
 
Bydelsutvalgets vedtak 
Saken om fartshump i Nils Collet Vogts vei sendes det lokale vel for uttalelse. 
 

 Sak 110 /09  Anmodning om fartshump i Østre Holmensvingen 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Vestre Aker bydelsutvalg er av bystyret delegert myndighet til å fatte vedtak om anleggelse 
av fartshumper. Denne myndigheten er begrenset til lokale, kommunale veier uten 
kollektivtrafikk. Vestre Aker bydelsutvalg har dermed vedtaksmyndighet når det gjelder 
anleggelse av fartshump i Østre Holmensvingen. Samferdselsetaten skal imidlertid være 
faglig saksforbereder for Vestre Aker bydelsutvalg.  
 
 
 
Vestre Aker bydelsutvalg fatter herved følgende vedtak: 
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1. Det anlegges en fartshump i Østre Holmensvingen midt i mellom to fartshumper 

som allerede er etablert i veistrekningen.  
2. Samferdselsetaten forbereder saken med sikte på iverksettelse, men bydelsutvalget 

tar forbehold om budsjettmessig dekning av tiltaket.   
 
Byutvikling, miljø og samferdselskomiteen fremmet følgende forslag til vedtak 
Saken om fartshump i Østre Holmensvingen oversendes Ris Vel for uttalelse. 
 
BMS-komiteens forslag ble enstemmig vedtatt. 
 
Bydelsutvalgets vedtak 
Saken om fartshump i Østre Holmensvingen oversendes Ris Vel for uttalelse. 
 

 Sak 111 /09  Ønske om stenging av Østre Holmensvingen 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Begjæringen om fysisk sperring av Østre Holmensvingen, oversendes Samferdselsetaten for 
en nærmere utredning og faglig vurdering av et slikt tiltak. 
 
Byutvikling, miljø og samferdselskomiteen fremmet følgende forslag til vedtak 
Saken om stenging av Østre Holmensvingen oversendes Ris Vel for uttalelse. 
 
BMS-komiteens forslag ble enstemmig vedtatt. 
 
Bydelsutvalgets vedtak 
Saken om stenging av Østre Holmensvingen oversendes Ris Vel for uttalelse. 
 

 Sak 112 /09  Løypetrase i Holmenkollen 
 
Byutvikling, miljø og samferdselskomiteen fremmet følgende forslag til vedtak 
Løypetraseene i forbindelse med VM begynner nå å ta form. Når arbeidet nå er godt i gang, 
tydeliggjøres det at dette er dramatiske naturinngrep i landskapsprofilen hva angår fjerning av 
vegetasjon og endring av landskap. Desto viktigere er det derfor at tiltakshaver, Oslo 
kommune Idrettsetaten, respekterer regelverket i forbindelse med reguleringen av dette 
området.   
 
I april ble det varslet en reguleringsendring av løypetraseen over Styggedalen. Parter som ble 
ansett som berørte ble varslet. Bydel Vestre Aker reagerer imidlertid meget sterkt på at 
bydelen ikke ble varslet i denne sak. Det var opprinnelig planlagt at traseen skulle gå i bro 
over Styggedalen, for å skåne dette området. Endringen medfører at elven legges i kulvert 
under løypetraseen. Løypetraseen vil også bli vesentlig bredere enn opprinnelig planlagt.  
 
Da befaring ble gjennomført, viste det seg at arbeidene allerede var gjennomført og området 
rasert før frist for uttalelse var utløpt. 
 
 Bydelsutvalget i Vestre Aker vil påpeke at en slik måte å gjennomføre et prosjekt som 
medfører dramatiske konsekvenser hva angår naturinngrep, viser manglende respekt for 



demokratiske prinsipper. Bydelsutvalget i Vestre Aker ber om at det ryddes opp i området, og 
at det, så langt det er mulig, settes i stand slik det var før arbeidene ble utført. 
 
Bydelsutvalget ber om at slike situasjoner ikke vil gjenta seg i det videre arbeidet i området, 
og at det tas behørig hensyn til naturmiljøet under den videre utbyggingen. 
 
BMS-komiteens forslag ble enstemmig vedtatt. 
 
Bydelsutvalgets vedtak 
Løypetraseene i forbindelse med VM begynner nå å ta form. Når arbeidet nå er godt i gang, 
tydeliggjøres det at dette er dramatiske naturinngrep i landskapsprofilen hva angår fjerning 
av vegetasjon og endring av landskap. Desto viktigere er det derfor at tiltakshaver, Oslo 
kommune Idrettsetaten, respekterer regelverket i forbindelse med reguleringen av dette 
området.   
 
I april ble det varslet en reguleringsendring av løypetraseen over Styggedalen. Parter som ble 
ansett som berørte ble varslet. Bydel Vestre Aker reagerer imidlertid meget sterkt på at 
bydelen ikke ble varslet i denne sak. Det var opprinnelig planlagt at traseen skulle gå i bro 
over Styggedalen, for å skåne dette området. Endringen medfører at elven legges i kulvert 
under løypetraseen. Løypetraseen vil også bli vesentlig bredere enn opprinnelig planlagt.  
 
Da befaring ble gjennomført, viste det seg at arbeidene allerede var gjennomført og området 
rasert før frist for uttalelse var utløpt. 
 
 Bydelsutvalget i Vestre Aker vil påpeke at en slik måte å gjennomføre et prosjekt som 
medfører dramatiske konsekvenser hva angår naturinngrep, viser manglende respekt for 
demokratiske prinsipper. Bydelsutvalget i Vestre Aker ber om at det ryddes opp i området, og 
at det, så langt det er mulig, settes i stand slik det var før arbeidene ble utført. 
 
Bydelsutvalget ber om at slike situasjoner ikke vil gjenta seg i det videre arbeidet i området, 
og at det tas behørig hensyn til naturmiljøet under den videre utbyggingen. 

 Sak 113 /09  Utbygging av Holmenkollanlegget 
 
Saken utgår da dette gjelder samme sak som 112/09. 
 

 Sak 114 /09  Røa Torg 
 
Byutvikling, miljø og samferdselskomiteen fremmet følgende forslag til vedtak 
BU viser til tilsendt informasjon fra Røa Centrum AS om utbyggingsforslag av Røa Torg 
(reguleringsplan felt A13) og Austliveien 3. 
 
BU ønsker å signalisere overfor utbygger at man finner forslaget meget bra. I den videre 
prosess mener BU at forslagets byggehøyde ikke må overstige Samfunnshus Vests kotehøyde. 
 
Vår positive holdning begrunnes med at man på denne måte får et stort torg bebygget med 
kun en mindre paviljong. 
 
BMS-komiteens forslag ble enstemmig vedtatt. 
 
Bydelsutvalgets vedtak 
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BU viser til tilsendt informasjon fra Røa Centrum AS om utbyggingsforslag av Røa Torg 
(reguleringsplan felt A13) og Austliveien 3. 
 
BU ønsker å signalisere overfor utbygger at man finner forslaget meget bra. I den videre 
prosess mener BU at forslagets byggehøyde ikke må overstige Samfunnshus Vests kotehøyde. 
 
Vår positive holdning begrunnes med at man på denne måte får et stort torg bebygget med 
kun en mindre paviljong. 
 

 Sak 115 /09  Valg av nytt medlem til Vestre Aker eldreråd 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Ellinor Moe Lund fritas for sitt verv som medlem av Vestre Aker eldreråd fra 01.08.09.   Else 
Foyn Johannessen oppnevnes som medlem av Vestre Aker eldreråd fra samme dato. 
 
Bydelsdirektørens forslag ble enstemmig vedtatt. 
 
Bydelsutvalgets vedtak 
Ellinor Moe Lund fritas for sitt verv som medlem av Vestre Aker eldreråd fra 01.08.09.   Else 
Foyn Johannessen oppnevnes som medlem av Vestre Aker eldreråd fra samme dato. 
 

 Sak 116 /09  Egenbetaling - dagrehabiliteringen 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Bydelsutvalget slutter seg til bydelsdirektørens forslag om at egenandel for dagrehabilitering 
er lik den til enhver tid gjeldende sats for dagopphold, kr. 61,-  pr. dag i 2009. 
 
Helse- og sosialkomiteen innstiller overfor bydelsutvalget å fatte følgende vedtak 
Bydelsutvalget slutter seg til bydelsdirektørens forslag om at egenandel for dagrehabilitering 
er lik den til enhver tid gjeldende sats for dagopphold, kr. 61,-  pr. dag i 2009. Vedtaket gjøres 
gjeldende fra 01.07.2009 
 
Helse- og sosialkomiteens forslag ble enstemmig vedtatt. 
 
Bydelsutvalgets vedtak 
Bydelsutvalget slutter seg til bydelsdirektørens forslag om at egenandel for dagrehabilitering 
er lik den til enhver tid gjeldende sats for dagopphold, kr. 61,-  pr. dag i 2009. Vedtaket 
gjøres gjeldende fra 01.07.2009 
 

 Sak 117 /09  Rapport fra Sykehjemsetaten til Helsetilsynet i 
forbindelse med tilsyn ved Hovseterhjemmet 

 
Helse- og sosialkomiteen innstiller overfor bydelsutvalget å fatte følgende vedtak 
Bydelsutvalget tar Sykehjemsetatens uttalelse til Helsetilsynet i forbindelse med tilsyn ved 
Hovseterhjemmet til orientering. 
 
Helse- og sosialkomiteens forslag ble enstemmig vedtatt. 
Bydelsutvalgets vedtak 



Bydelsutvalget tar Sykehjemsetatens uttalelse til Helsetilsynet i forbindelse med tilsyn ved 
Hovseterhjemmet til orientering. 
 

 Sak 118 /09  Pandemi beredskap 
 
Helse- og sosialkomiteen fremmet følgende forslag til vedtak: 
Vestre Aker bydelsutvalg tar saken om Pandemi beredskap til orientering 
 
Helse- og sosialkomiteens forslag ble enstemmig vedtatt. 
 
Bydelsutvalgets vedtak 
Bu tar saken om Pandemi beredskap til orientering 
 

 Sak 119 /09  Solkroken barnehage 
 
Terje Bjøro (V) fremmet følgende forslag til vedtak: 
Vestre Aker bydelsutvalg ber bydelsdirektøren legge forholdene til rette for opprettholdelse 
av dagens kommunale barnehavedrift og gå inn for at forkjøpsretten benyttes.  
 
Venstres forslag ble enstemmig vedtatt 
 
Bydelsutvalgets vedtak 
Vestre Aker bydelsutvalg ber bydelsdirektøren legge forholdene til rette for opprettholdelse 
av dagens kommunale barnehavedrift og gå inn for at forkjøpsretten benyttes.  
 

 Sak 120 /09  Barnehagestatistikk 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Bydelsutvalget tar bydelsdirektørens sak om årets barnehageopptak til orientering. 
 
Bydelsdirektørens forslag ble enstemmig vedtatt. 
 
Bydelsutvalgets vedtak 
Bydelsutvalget tar bydelsdirektørens sak om årets barnehageopptak til orientering. 
 

 Sak 121 /09  Komitereferater møte 18.juni 2009 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
1. Protokoll fra BMS-komiteens møte 02.06.09 tas til orientering 
2. Protokoll fra helse- og sosialkomiteen 08.06.09 tas til orientering 
3. Protokoll fra Vestre Aker Eldreråd 08.06.09 tas til orientering 
4. Protokoll fra AU 10.06.09 tas til orientering 
5. Protokoll fra MBU 15.06.09 tas til orientering  
6. Protokoll fra AMU 15.06.09 tas til orientering 
7. Protokoll fra Ungdomsrådet 09.06.09 tas til orientering 
 
Bydelsdirektørens forslag ble enstemmig vedtatt. 
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Bydelsutvalgets vedtak 
1. Protokoll fra BMS-komiteens møte 02.06.09 tas til orientering 
2. Protokoll fra helse- og sosialkomiteen 08.06.09 tas til orientering 
3. Protokoll fra Vestre Aker Eldreråd 08.06.09 tas til orientering 
4. Protokoll fra AU 10.06.09 tas til orientering 
5. Protokoll fra MBU 15.06.09 tas til orientering  
6. Protokoll fra AMU 15.06.09 tas til orientering 
7. Protokoll fra Ungdomsrådet 09.06.09 tas til orientering 
 

 Sak 122 /09  Fullmakt i sommerferieperioden til arbeidsutvalget 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Arbeidsutvalget i bydel Vestre Aker gis fullmakt til å behandle saker som ordinært skulle 
behandles i bydelsutvalget i perioden 19.06.2009 til 02.09.2009.  Eventuelle slike saker skal 
refereres for bydelsutvalget i møte 03.09.2009.  
 
Bydelsdirektørens forslag ble enstemmig vedtatt. 
 
Bydelsutvalgets vedtak 
Arbeidsutvalget i bydel Vestre Aker gis fullmakt til å behandle saker som ordinært skulle 
behandles i bydelsutvalget i perioden 19.06.2009 til 02.09.2009.  Eventuelle slike saker skal 
refereres for bydelsutvalget i møte 03.09.2009.  
 

 Sak 123 /09  Bogstad vinterparadis - Høringsuttalelse fra Bydel 
Vestre Aker 

 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Bydelsutvalget tar BMS-komiteens vedtak til orientering. 
 
Bydelsdirektøren forslag ble enstemmig vedtatt. 
 
Bydelsutvalgets vedtak 
Bydelsutvalget tar BMS-komiteens vedtak til orientering. 
 

 Sak 124 /09  Planforslag til offentlig ettersyn - Doktor Holms vei 3 
Holmenkollen gnr 33 bnr 54 - Besserud - 
Reguleringsplan. 

 
Arild Gjervan (H) fremmet følgende forslag til vedtak 
Vestre Aker Bydelsutvalg går sterkt imot at eiendommen omreguleres til bolig samt 
byggeområde for allmennyttig formål (barnehage med tre til fire avdelinger). 
En barnehage for 50-60 barn vil generere stor trafikk i Dr. Holms vei, spesielt i tidspunktet 
rundt barnehagens åpnings- og stengetid. 
Veien er smal, svingete og bratt og ikke opparbeidet i henhold til gjeldende regulering. 
Det er ikke opparbeidet fortau langs veien. 
Dette vil skape trafikkfarlige situasjoner for barn og unge, også for de som benytter denne vei 
som skolevei. 



Spesielt vinterstid vil de trafikale forhold være meget vanskelige. 
Trafikken i Dr. Holms vei er stadig økende som følge av den fortetting som skjer i området. 
Fartsgrensen i veien er 30 km/t, en fartsgrense som ofte ikke respekteres. 
Tomten for utearealet er bratt og de foreslåtte terrasser på tomten er mindre enn 10 m, hvilket 
kan skape uheldige forhold for barns lek. 
Bydelen har i dag full barnehagedekning. En del av dagens plasser er av midlertidig karakter. 
Som erstatning for disse på sikt har bydelen andre prosjekter som bedre egner seg til 
barnehageformål. 
 
Høyres forslag ble enstemmig vedtatt. 
 
Bydelsutvalgets vedtak 
Vestre Aker Bydelsutvalg går sterkt imot at eiendommen omreguleres til bolig samt 
byggeområde for allmennyttig formål (barnehage med tre til fire avdelinger). 
En barnehage for 50-60 barn vil generere stor trafikk i Dr. Holms vei, spesielt i tidspunktet 
rundt barnehagens åpnings- og stengetid. 
Veien er smal, svingete og bratt og ikke opparbeidet i henhold til gjeldende regulering. 
Det er ikke opparbeidet fortau langs veien. 
Dette vil skape trafikkfarlige situasjoner for barn og unge, også for de som benytter denne vei 
som skolevei. 
Spesielt vinterstid vil de trafikale forhold være meget vanskelige. 
Trafikken i Dr. Holms vei er stadig økende som følge av den fortetting som skjer i området. 
Fartsgrensen i veien er 30 km/t, en fartsgrense som ofte ikke respekteres. 
Tomten for utearealet er bratt og de foreslåtte terrasser på tomten er mindre enn 10 m, 
hvilket kan skape uheldige forhold for barns lek. 
Bydelen har i dag full barnehagedekning. En del av dagens plasser er av midlertidig karakter. 
Som erstatning for disse på sikt har bydelen andre prosjekter som bedre egner seg til 
barnehageformål. 
 

 Sak 125 /09  Status for utbedring av Jerpefaret 6-8 - 
"Sikksakkstien" 

 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Bydelsutvalget tar bydelsdirektørens redegjørelse om status for utbedring av sikksakkstien til 
orientering 
 
Bydelsdirektørens forslag ble enstemmig vedtatt. 
 
Bydelsutvalgets vedtak 
Bydelsutvalget tar bydelsdirektørens redegjørelse om status for utbedring av sikksakkstien til 
orientering 
 

 Sak 126 /09  Skolebehovsplan 2010 - 2020 
 
Høyres forslag til vedtak 
Vestre Aker bydelsutvalg beklager sterkt at det er gitt så kort tid på dette meget viktige 
Høringsnotatet, for en slik kort svarfrist vitner ikke om respekt for Høringsinstansenes behov 
for en skikkelig saksbehandlingstid. Da dette gjelder våre barns rett og plikt til skolegang og 
deres elementære krav til et skikkelig tilbud, viser en slik kort høringsfrist også mangel på 
respekt for dem. 
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Vestre Aker BU finner dette Høringsnotatet vanskeligere tilgjengelig enn nødvendig ved at 
man i dette notatet har forandret skolegruppene slik at oppgitte tall ikke kan sammenlignes 
med tidligere Høringsnotater. Høringsinstansene må derfor selv sette opp tallene slik at de kan 
sammenlignes.  Ved en slik oppsetting viser tallene at tidligere fremskrivningsanslag for 2008 
har en manko på 90 plasser på barnetrinnet. En slik divergens mellom den reelle virkelighet 
og fremskrivningstallene har bydelsutvalget påpekt ved en hver tidligere behandling av 
Høringer for Skolebehovsplanene. Det er derfor all grunn til fortsatt å behandle 
fremskrivningstallene som klart underdekkende for behovet.   
 
Vestre Aker BU viser til Bystyrevedtak 28/02/2007 sak 38. I denne saken vedtas det i punkt 
2:” Byrådet bes vurdere om tomten kan være egnet til skole, barnehage og/eller 
offentlig/allmennyttig formål.”. I Byutviklingskomiteens forarbeid til denne saken, sak 11 av 
17/01/2007, påpekte A og F blant annet at: ”Disse medlemmene er bekymret for uttalelser fra 
Undervisningsbygg om at skolene i nærområdet pr. i dag ikke har kapasitet til å ta i mot 
elever fra varslede og planlagte utbygninger. Samtidig sier Undervisningsetaten at det ikke vil 
være behov for en ny skole i dette området i kommende 10-års periode.” Til det er å si at 
akkurat det samme skjer fremdeles.  
 
I samme sak ble det fra SV og V vist til Bystyrets behandling av Skolebehovsplanen 1. mars 
2006 der det ble uttrykt bekymring for kapasiteten ved grunnskolene i region vest. Spesielt 
ble det henvist til merknaden fra Kultur og utdanningskomiteens behandling av 
Skolebehovsplanen: ” Komiteen er bekymret for kapasiteten på ungdomsskoletrinnet i 
regionen, og vil minne om at det i forbindelse med flere utbygningsprosjekter har vært 
fremmet krav fra lokalmiljøet om en ny ungdomsskole i regionen (Storebrandtomten). Det er 
viktig at byrådet kommer tilbake med en nærmere analyse av dette spørsmålet i forbindelse 
med rullering av planen. Dette er ikke fulgt opp av byrådet i skolebehovsplanen som nå ligger 
til behandling i bystyret. Disse medlemmene er bekymret for at det i løpet av få år vil oppstå 
betydelige kapasitetsproblemer ved skolene i de vestlige bydeler. Disse medlemmer mener 
derfor at det i Bjørnveien 74 og 109 m fl må sikres innregulert en ny skole, barnehage og/eller 
andre allmennyttige formål.”   
Det samme kan dessverre også sies om det foreliggende notatet, for her er ingen analyse av 
behovet for denne tomten, ei heller av Bystyrets vedtak om at byrådet skal vurdere tomtens 
egnethet for bruk til skole, barnehage og/eller allmennyttig formål.  
 
Derimot er Vestre Aker bydel kjent med at flere etater har anbefalt tomten overtatt av Oslo 
Kommune til bruk for barnehage og skole. Forhandlingene med eier var ferdige for 
underskrift tidlig i 2009, men intet har ennå skjedd. 
 
Vestre Aker bydelsutvalg ser med stor bekymring på at Byrådet ikke følger opp Bystyrets 
vedtak i denne saken da den gjelder bydelens barn og unges rett til skikkelig skoletilbud nå og 
i fremtiden. Bydelen har mangel på egnede kommunale tomter til fremtidig bruk for 
barnehager og skole i hele bydelen, men spesielt i dette området, og denne tomten kom derfor 
nærmest som en ”gavepakke” til bydelens barn og unge. Noe den også bør anses å være for 
Oslo Kommune da en skole på denne tomten vil kunne benytte kommunens idrettsanlegg på 
Gressbanen og friområdene rundt Holmendammen som en del av undervisningstilbudet. Det 
er utarbeidet skisser for tomten som viser hvordan den kan utbygges i puljer etter behov, og 
hvor man raskt kan sette i gang med bygging av barnehage til erstatning for ”Tråkka” 
barnehage, som ligger midlertidig på et friområde ved Holmendammen.  
Bydelsutvalget i Vestre Aker ber derfor Bystyret om nok en gang å fatte et positivt vedtak for 
Storebrandtomten slik at den i sin helhet blir overtatt av Oslo Kommune, da noe annet vil 



være uansvarlig med hensyn til fremtidige behov for tilbud til barn og unge i Vestre Aker 
bydel.   
 
Bydelsutvalget vil også påpeke at ved ikke å overta hele tomten, men overlate noe av den til 
boligbygging, vil en slik utbygging skape en ytterligere kapasitetsmangel, og spesielt på 
ungdomsskolenivået.  
 
I Høringsnotatets side 15, punkt 4.4.1 Grunnskolen, står det: ”Strategiske tomteerverv bør 
vurderes i sammenheng med byutviklingsplaner.” Dette er en meget klok betraktning, som 
umulig BARE kan gjelde for kommende utbyggingsplaner, men må være vel så relevant i 
områder der det allerede foregår sterk fortetting og store utbygninger, som for eksempel på 
Røa, og hvor egnede kommunale tomter ikke finnes!  
 
Vestre Aker bydelsutvalg kan også vise til tidligere uttalelse i BU-sak 118/07, 
Skolebehovsplan for 2007-2016, der det blant annet påpekes at skolebehovsplanen ikke tar 
med den vedtatte og allerede delvis igangsatte store utbyggingene av 650 nye leiligheter på 
Røa, og de nærmere 100 boenhetene i Skogen/Voksen området. Det synes heller ikke denne 
planen å gjøre, men bare viser også denne gangen til at utbyggingspotensialet fordeler seg 
jevnt utover samt flere utbyggingsområder som Sjølyststranda og Mustadlokket.  
 
Det vises i denne sammenheng til at i Vedlegg 2 i oversikt over kapasitet ved bydelens skoler 
i dag og i fremtiden, er 4 merket med ”Mulig kapasitetsmangel” allerede i 2012, og uten at det 
tas hensyn til at dette allerede gjelder i dag for Bogstad og Hovseter. For Huseby, Svendstuen, 
Midtstuen og Ris er kapasitetsutnyttelsen på over 80 %, for Ris er det imidlertid vedtatt en 
utvidelse. For Voksen vises det til at utviklingen må følges nøye opp på grunn av 
vekstanslagene.  
 
Bydelsutvalget finner det meget spesielt og beklagelig at situasjonen for Hovseter, som i de 
siste årene har hatt en underkapasitet på vel 50 plasser, ikke søkes løst i Høringsnotatet, ikke 
en gang nevnt, og finner dette å være en grov neglisjering av behovet for en skikkelig 
arbeidsplass for disse ungdomsskoleelevene og de ansatte ved skolen. 
 
For øvrig kan nevnes at når man fremhever den ledige kapasiteten ved Sørkedalen skole, så er 
den lite relevant for størstedelen av Vestre Aker bydel på grunn av avstanden fra 
tettbebyggelsen inn til skolen i Sørkedalen. Et slikt tilbud må som erstatning da i hvert fall 
baseres på gratis skoleskyss, for det ble merkbart færre elever til skolen da gratis skoleskyss 
ble fjernet for flere år siden. 
 
Vestre Aker bydelsutvalg beklager sterkt at retten til Fritt skolevalg synes helt glemt ved 
opplegget i dette Høringsnotatet, for ved å løse kapasitetsproblemer vises det til mulig endring 
av skolegrenser uten å ta hensyn til naturlig tilhørlighet, sikrest mulig skolevei eller Fritt 
skolevalg. En slik fremgangsmåte finner Vestre Aker bydelsutvalg elevfiendtlig og lite 
demokratisk i år 2009!  
 
Terje Bjøro (V) fremmet følgende tillegg i 4. avsnitt etter ..allmennyttig formål”. 
 
Vestre Aker bydelsutvalg finner det oppsiktsvekkende at byråd for byutvikling og miljø ikke 
umiddelbart har gitt sin støtte til ervervelse av hele tomten.  Tomten er unik, det er en 
enestående sjanse vi har her i Oslo Vest . Vestre Aker til å sikre en ny ungdomsskoletomt i et 
sentralt område.  Denne sjanse MÅ ikke skusles bort gjennom kortsiktig økonomisk tenkning.  
Gevinst og inntekt i dag vil gi utgifter i morgen.  Byrådet må her ta ansvar.  De tre 
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ungdomsskolene i Vestre Aker er fulle og baserer seg på nødløsninger.  Det er uverdig.  Vi 
forutsetter at tomten blir skoletomt. 
 
Høyres forslag med Venstres tillegg ble enstemmig vedtatt. 
 
Bydelsutvalgets vedtak: 
Vestre Aker bydelsutvalg beklager sterkt at det er gitt så kort tid på dette meget viktige 
Høringsnotatet, for en slik kort svarfrist vitner ikke om respekt for Høringsinstansenes behov 
for en skikkelig saksbehandlingstid. Da dette gjelder våre barns rett og plikt til skolegang og 
deres elementære krav til et skikkelig tilbud, viser en slik kort høringsfrist også mangel på 
respekt for dem. 
 
Vestre Aker BU finner dette Høringsnotatet vanskeligere tilgjengelig enn nødvendig ved at 
man i dette notatet har forandret skolegruppene slik at oppgitte tall ikke kan sammenlignes 
med tidligere Høringsnotater. Høringsinstansene må derfor selv sette opp tallene slik at de 
kan sammenlignes.  Ved en slik oppsetting viser tallene at tidligere fremskrivningsanslag for 
2008 har en manko på 90 plasser på barnetrinnet. En slik divergens mellom den reelle 
virkelighet og fremskrivningstallene har bydelsutvalget påpekt ved en hver tidligere 
behandling av Høringer for Skolebehovsplanene. Det er derfor all grunn til fortsatt å 
behandle fremskrivningstallene som klart underdekkende for behovet.   
 
Vestre Aker BU viser til Bystyrevedtak 28/02/2007 sak 38. I denne saken vedtas det i punkt 
2:” Byrådet bes vurdere om tomten kan være egnet til skole, barnehage og/eller 
offentlig/allmennyttig formål.”. I Byutviklingskomiteens forarbeid til denne saken, sak 11 av 
17/01/2007, påpekte A og F blant annet at: ”Disse medlemmene er bekymret for uttalelser fra 
Undervisningsbygg om at skolene i nærområdet pr. i dag ikke har kapasitet til å ta i mot 
elever fra varslede og planlagte utbygninger. Samtidig sier Undervisningsetaten at det ikke 
vil være behov for en ny skole i dette området i kommende 10-års periode.” Til det er å si at 
akkurat det samme skjer fremdeles.  
 
I samme sak ble det fra SV og V vist til Bystyrets behandling av Skolebehovsplanen 1. mars 
2006 der det ble uttrykt bekymring for kapasiteten ved grunnskolene i region vest. Spesielt ble 
det henvist til merknaden fra Kultur og utdanningskomiteens behandling av 
Skolebehovsplanen: ” Komiteen er bekymret for kapasiteten på ungdomsskoletrinnet i 
regionen, og vil minne om at det i forbindelse med flere utbygningsprosjekter har vært 
fremmet krav fra lokalmiljøet om en ny ungdomsskole i regionen (Storebrandtomten). Det er 
viktig at byrådet kommer tilbake med en nærmere analyse av dette spørsmålet i forbindelse 
med rullering av planen. Dette er ikke fulgt opp av byrådet i skolebehovsplanen som nå ligger 
til behandling i bystyret. Disse medlemmene er bekymret for at det i løpet av få år vil oppstå 
betydelige kapasitetsproblemer ved skolene i de vestlige bydeler. Disse medlemmer mener 
derfor at det i Bjørnveien 74 og 109 m fl må sikres innregulert en ny skole, barnehage 
og/eller andre allmennyttige formål.”  Vestre Aker bydelsutvalg finner det oppsiktsvekkende 
at byråd for byutvikling og miljø ikke umiddelbart har gitt sin støtte til ervervelse av hele 
tomten.  Tomten er unik, det er en enestående sjanse vi har her i Oslo Vest . Vestre Aker til å 
sikre en ny ungdomsskoletomt i et sentralt område.  Denne sjanse MÅ ikke skusles bort 
gjennom kortsiktig økonomisk tenkning.  Gevinst og inntekt i dag vil gi utgifter i morgen.  
Byrådet må her ta ansvar.  De tre ungdomsskolene i Vestre Aker er fulle og baserer seg på 
nødløsninger.  Det er uverdig.  Vi forutsetter at tomten blir skoletomt. 
 
Det samme kan dessverre også sies om det foreliggende notatet, for her er ingen analyse av 
behovet for denne tomten, ei heller av Bystyrets vedtak om at byrådet skal vurdere tomtens 
egnethet for bruk til skole, barnehage og/eller allmennyttig formål.  



 
Derimot er Vestre Aker bydel kjent med at flere etater har anbefalt tomten overtatt av Oslo 
Kommune til bruk for barnehage og skole. Forhandlingene med eier var ferdige for 
underskrift tidlig i 2009, men intet har ennå skjedd. 
 
Vestre Aker bydelsutvalg ser med stor bekymring på at Byrådet ikke følger opp Bystyrets 
vedtak i denne saken da den gjelder bydelens barn og unges rett til skikkelig skoletilbud nå og 
i fremtiden. Bydelen har mangel på egnede kommunale tomter til fremtidig bruk for 
barnehager og skole i hele bydelen, men spesielt i dette området, og denne tomten kom derfor 
nærmest som en ”gavepakke” til bydelens barn og unge. Noe den også bør anses å være for 
Oslo Kommune da en skole på denne tomten vil kunne benytte kommunens idrettsanlegg på 
Gressbanen og friområdene rundt Holmendammen som en del av undervisningstilbudet. Det 
er utarbeidet skisser for tomten som viser hvordan den kan utbygges i puljer etter behov, og 
hvor man raskt kan sette i gang med bygging av barnehage til erstatning for ”Tråkka” 
barnehage, som ligger midlertidig på et friområde ved Holmendammen.  
 
Bydelsutvalget i Vestre Aker ber derfor Bystyret om nok en gang å fatte et positivt vedtak for 
Storebrandtomten slik at den i sin helhet blir overtatt av Oslo Kommune, da noe annet vil 
være uansvarlig med hensyn til fremtidige behov for tilbud til barn og unge i Vestre Aker 
bydel.   
 
Bydelsutvalget vil også påpeke at ved ikke å overta hele tomten, men overlate noe av den til 
boligbygging, vil en slik utbygging skape en ytterligere kapasitetsmangel, og spesielt på 
ungdomsskolenivået.  
 
I Høringsnotatets side 15, punkt 4.4.1 Grunnskolen, står det: ”Strategiske tomteerverv bør 
vurderes i sammenheng med byutviklingsplaner.” Dette er en meget klok betraktning, som 
umulig BARE kan gjelde for kommende utbyggingsplaner, men må være vel så relevant i 
områder der det allerede foregår sterk fortetting og store utbygninger, som for eksempel på 
Røa, og hvor egnede kommunale tomter ikke finnes!  
 
Vestre Aker bydelsutvalg kan også vise til tidligere uttalelse i BU-sak 118/07, 
Skolebehovsplan for 2007-2016, der det blant annet påpekes at skolebehovsplanen ikke tar 
med den vedtatte og allerede delvis igangsatte store utbyggingene av 650 nye leiligheter på 
Røa, og de nærmere 100 boenhetene i Skogen/Voksen området. Det synes heller ikke denne 
planen å gjøre, men bare viser også denne gangen til at utbyggingspotensialet fordeler seg 
jevnt utover samt flere utbyggingsområder som Sjølyststranda og Mustadlokket.  
 
Det vises i denne sammenheng til at i Vedlegg 2 i oversikt over kapasitet ved bydelens skoler i 
dag og i fremtiden, er 4 merket med ”Mulig kapasitetsmangel” allerede i 2012, og uten at det 
tas hensyn til at dette allerede gjelder i dag for Bogstad og Hovseter. For Huseby, 
Svendstuen, Midtstuen og Ris er kapasitetsutnyttelsen på over 80 %, for Ris er det imidlertid 
vedtatt en utvidelse. For Voksen vises det til at utviklingen må følges nøye opp på grunn av 
vekstanslagene.  
 
Bydelsutvalget finner det meget spesielt og beklagelig at situasjonen for Hovseter, som i de 
siste årene har hatt en underkapasitet på vel 50 plasser, ikke søkes løst i Høringsnotatet, ikke 
en gang nevnt, og finner dette å være en grov neglisjering av behovet for en skikkelig 
arbeidsplass for disse ungdomsskoleelevene og de ansatte ved skolen. 
 
For øvrig kan nevnes at når man fremhever den ledige kapasiteten ved Sørkedalen skole, så 
er den lite relevant for størstedelen av Vestre Aker bydel på grunn av avstanden fra 
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tettbebyggelsen inn til skolen i Sørkedalen. Et slikt tilbud må som erstatning da i hvert fall 
baseres på gratis skoleskyss, for det ble merkbart færre elever til skolen da gratis skoleskyss 
ble fjernet for flere år siden. 
 
Vestre Aker bydelsutvalg beklager sterkt at retten til Fritt skolevalg synes helt glemt ved 
opplegget i dette Høringsnotatet, for ved å løse kapasitetsproblemer vises det til mulig 
endring av skolegrenser uten å ta hensyn til naturlig tilhørlighet, sikrest mulig skolevei eller 
Fritt skolevalg. En slik fremgangsmåte finner Vestre Aker bydelsutvalg elevfiendtlig og lite 
demokratisk i år 2009!  
  

 Sak 127 /09  Evaluering av den nye bussruten 
Frognerseteren/Lillevann og Majorstua 

 
Høyres forslag til vedtak 
Følgende brev sendes Ruter A/S: 
Bussruten Majorstua – Frognerseteren/Lillevann har eksistert kun et par dager og vi går ut fra 
at evalueringer gjøres fortløpende i innkjøringsfasen. I den forbindelse har Høyre noen 
innspill: 
 
Vi ber Ruter revurdere holdeplassene mellom Victoriatomten og Frognerseteren.  Er det mulig 
å revurdere stoppeplassen Victoriatomten og erstatte/utvide denne holdeplassen slik at det 
også blir holdeplass der Hospitsveien tar av fra Voksenkollveien; alternativt der Thorleif 
Haugsvei tar av fra Voksenkollveien?  Det vil være mye nærmere bebyggelsen med 
barnefamilier. Da det ikke er fortau langs veien vil det være trafikkmessig tryggere for 
skolebarna med kortere avstand til holdeplassen. Det er uforholdsmessig lang avstand mellom 
Victoriatomten og Soria Moria. På denne strekningen er det flere byggefelt som får 
uforholdsmessig lang vei til Victoriatomten/Soria Moria.  Samtidig er det kort avstand 
mellom Soria Moria, Lysebu og Voksenkollen stasjon; men selvfølgelig praktisk for hotell-
gjester. 
 
Holdeplassen ved Besserud for nedover-bussen er plassert svært uoversiktlig før en 
bakketopp.  Det er allerede registrert trafikkfarlige forhold ved at bilister kjører forbi bussen 
uten å ha oversikt over biler i motgående felt.  Om man flytter bussholdeplassen noen få meter 
over bakketoppen vil trafikkfarlige situasjoner unngås. 
 
Det er også registrert full-lastede busser i morgenrushet på Lillevannsruten da det kun er satt 
inn minibusser her.  Håper det kan tilbys trafikkantene større busser i rushtidene slik at ikke 
trafikkantene tyr til bilen i stedet. 
 
Høyres gruppes forslag til vedtak: 
Vestre Aker bydelsutvalg ber om at Ruter og Samferdselsetaten så raskt som mulig evaluerer 
den nye bussruten mellom Frognerseteren/Lillevann og Majorstua og revurderer 
stoppestedene og busskapasiteten slik at ikke trafikkantene tyr til bilen istedet 
 
Høyres forslag ble enstemmig vedtatt. 
 
 
Bydelsutvalgets vedtak: 
Følgende brev sendes Ruter A/S: 



Bussruten Majorstua – Frognerseteren/Lillevann har eksistert kun et par dager og vi går ut 
fra at evalueringer gjøres fortløpende i innkjøringsfasen. I den forbindelse har Høyre noen 
innspill: 
 
Vi ber Ruter revurdere holdeplassene mellom Victoriatomten og Frognerseteren.  Er det 
mulig å revurdere stoppeplassen Victoriatomten og erstatte/utvide denne holdeplassen slik at 
det også blir holdeplass der Hospitsveien tar av fra Voksenkollveien; alternativt der Thorleif 
Haugsvei tar av fra Voksenkollveien?  Det vil være mye nærmere bebyggelsen med 
barnefamilier. Da det ikke er fortau langs veien vil det være trafikkmessig tryggere for 
skolebarna med kortere avstand til holdeplassen. Det er uforholdsmessig lang avstand 
mellom Victoriatomten og Soria Moria. På denne strekningen er det flere byggefelt som får 
uforholdsmessig lang vei til Victoriatomten/Soria Moria.  Samtidig er det kort avstand 
mellom Soria Moria, Lysebu og Voksenkollen stasjon; men selvfølgelig praktisk for hotell-
gjester. 
 
Holdeplassen ved Besserud for nedover-bussen er plassert svært uoversiktlig før en 
bakketopp.  Det er allerede registrert trafikkfarlige forhold ved at bilister kjører forbi bussen 
uten å ha oversikt over biler i motgående felt.  Om man flytter bussholdeplassen noen få 
meter over bakketoppen vil trafikkfarlige situasjoner unngås. 
 
Det er også registrert full-lastede busser i morgenrushet på Lillevannsruten da det kun er satt 
inn minibusser her.  Håper det kan tilbys trafikkantene større busser i rushtidene slik at ikke 
trafikkantene tyr til bilen i stedet. 
 
Bydelsutvalgets vedtak: 
Vestre Aker bydelsutvalg ber om at Ruter og Samferdselsetaten så raskt som mulig evaluerer 
den nye bussruten mellom Frognerseteren/Lillevann og Majorstua og revurderer 
stoppestedene og busskapasiteten slik at ikke trafikkantene tyr til bilen istedet 
 

 Sak 128 /09  Tommleplassen 
 
Høyres forslag til vedtak 
Tommleplassen barnehage har klaget bydelens vedtak om bare tillatelse til å drive med 20 
barn inn for Fylkesmannen.  Derfra er tilbakemeldingen at de har en saksbehandlingstid på ca. 
3 mndr.  Det betyr at de med støtte fra Fylkesmannen ikke kan ta 30 barn opp ved den 
naturlige starten på barnehageåret, som er det de må ha for å drive barnehagen økonomisk. 
 
Vestre Aker bydelsutvalg viser til at dette en friluftsbarnehage der lovverket er meget 
selvmotsigende da det både sier at lavo og annet kan brukes som oppholdsareal, men samtidig 
kreves det at oppholdsarealet skal tilfredsstille en vanlig barnehage.  På den bakgrunn har 
derfor administrasjonen ikke kunnet godkjenne mer enn for 20 barn. 
 
Vestre Aker bydelsutvalg mener at tiltaket er så riktig for mange barn og et verdifullt tilbud 
på linje med de andre barnehagene i bydelen og ønsker derfor å godkjenne barnehagen for 30 
barn. 
 
Da det er litt uklart om denne fullmakten ligger til bydelsutvalget, ber Vestre Aker 
bydelsutvalg Byrådsavdeling for Velferd og Sosiale tjenester snarest avklare om denne 
fullmakten ligger til bydelen. 
Dersom svaret er positivt, godkjenner Bydelsutvalget Tommleplassen barnehage for 30 barn, 
med ikrafttreden fra det øyeblikket slik godkjenningsmyndighet er opplyst for bydelen. 
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Bydelsutvalget forutsetter at dersom Fylkesmannen mener innearealet likevel må være det 
samme som for en vanlig barnehage, og hyttene uten vann med mer ikke kan anses som 
dekkende, til tross for at ingen barneparker har krav til innlagt vann selv om de fleste 
parkbarn er vesentlig yngre enn barna ved Tommlepassen, sørger Tommleplassen barnehage 
at tilstrekkelig areal er istandsatt innen 31.12.2009. 
 
Høyres forslag ble enstemmig vedtatt. 
 
Bydelsutvalgets vedtak. 
Tommleplassen barnehage har klaget bydelens vedtak om bare tillatelse til å drive med 20 
barn inn for Fylkesmannen.  Derfra er tilbakemeldingen at de har en saksbehandlingstid på 
ca. 3 mndr.  Det betyr at de med støtte fra Fylkesmannen ikke kan ta 30 barn opp ved den 
naturlige starten på barnehageåret, som er det de må ha for å drive barnehagen økonomisk. 
 
Vestre Aker bydelsutvalg viser til at dette en friluftsbarnehage der lovverket er meget 
selvmotsigende da det både sier at lavo og annet kan brukes som oppholdsareal, men 
samtidig kreves det at oppholdsarealet skal tilfredsstille en vanlig barnehage.  På den 
bakgrunn har derfor administrasjonen ikke kunnet godkjenne mer enn for 20 barn. 
 
Vestre Aker bydelsutvalg mener at tiltaket er så riktig for mange barn og et verdifullt tilbud 
på linje med de andre barnehagene i bydelen og ønsker derfor å godkjenne barnehagen for 
30 barn. 
 
Da det er litt uklart om denne fullmakten ligger til bydelsutvalget, ber Vestre Aker 
bydelsutvalg Byrådsavdeling for Velferd og Sosiale tjenester snarest avklare om denne 
fullmakten ligger til bydelen. 
 
Dersom svaret er positivt, godkjenner Bydelsutvalget Tommleplassen barnehage for 30 barn, 
med ikrafttreden fra det øyeblikket slik godkjenningsmyndighet er opplyst for bydelen. 
 
Bydelsutvalget forutsetter at dersom Fylkesmannen mener innearealet likevel må være det 
samme som for en vanlig barnehage, og hyttene uten vann med mer ikke kan anses som 
dekkende, til tross for at ingen barneparker har krav til innlagt vann selv om de fleste 
parkbarn er vesentlig yngre enn barna ved Tommlepassen, sørger Tommleplassen barnehage 
at tilstrekkelig areal er istandsatt innen 31.12.2009. 
 
 
Møtet slutt kl. 21.20. 
 
 
 
 
 
Elin Horn Galtung        Anne Marie Nordby 
Leder          Sekretær 
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